
 

 

Zapisnik sa sastanka Područnog vijeća Grada Zagreba  

održanog 11. veljače 2011. u 13.00 sati u prostoru Komore primalja u Zagrebu 

 

 

Sjednicom je rukovodila predsjednica Hrvatske komore primalja Barbara Finderle. 

Sjednici su prisustvovale : 

 Barbara Finderle, predsjednica Komore 

 Erika Spirić, predsjednica Vijeća Komore 

 Mirjana Juraški, predsjednica Područnog vijeća Grada Zagreba 

 Karmen Kostanjčar, zamjenica predsjednice PV-a GZG-a 

 Natalija Bubnjar, predstavnica PV-a GZG-a 

 Ljiljana Javorčić, predstavnica PV-a GZG-a 

 Marija Kovačević, predstavnica PV-a GZG-a 

 Banana Kunina, predstavnica PV-a GZG-a 

 Mirjana Majurec, predstavnica PV-a GZG-a 

 Biserka Matok Glavaš, predstavnica PV-a GZG-a, predsjednica Povjerenstva za 

stručni nadzor i kontrolu kvalitete 

 Jasna Samaržija, predstavnica PV-a GZG-a 

 Blaženka Sumpor, članica Povjerenstva za stručni nadzor i kontrolu kvalitete 

 Suzana Haramina, predsjednica Povjerenstva za stručna pitanja i trajno usavršavanje 

 Mirela Jurašić, članica PV-a GZG-a 

 Ivana Brcko, članica PV-a GZG-a 

 Gordana Karolyi, članica PV-a GZG-a 

 Vida Kallay, tajnica Komore 

 

  

Predsjednica Komore Barbara Finderle pozdravila je prisutne i zahvalila na odazivu te se  

predstavila onima koji je još ne poznaju, uz napomenu da nekoliko mjeseci nije bila prisutna 

u Komori te da se u prosincu 2010. vratila s rodiljinog dopusta. 

Predsjednica je izrazila nadu da će se ovakvi sastanci ubuduće održavati češće, kako bi 

članice mogle dobiti odgovore na svoje upite, te kako bi se spriječilo širenje dezinformacija. 

Kako je bilo dosta upita nakon sjednice Skupštine održane 10.12.2010. i nakon sastanka PV-a 

GZG-a održanog dana 10.1.2011., kolegice sada imaju priliku saznati odgovore na svoja 

pitanja. 

Potom je predsjednica Komore obavijestila prisutne o novostima u radu Komore u posljednje 

vrijeme: 

 

 Izmjene i dopune Zakona o primaljstvu stupile su na snagu 1.1.2011., a prema istima 

primalje su napokon dobile kompetencije. Sukladno kompetencijama iz ZOP-a Vijeće 

komore donijelo je prijedlog popisa radnih mjesta za primalje. Popis je objavljen na 

službenoj web stranici Komore primalja – www.komora-primalja.hr. 

Barbara Finderle zamolila je prisutne da daju prijedloge za dopunu popisa radnih mjesta 

ukoliko budu smatrale potrebnim te ukoliko se još nečega sjete da jave u Komoru u roku od 

http://www.komora-primalja.hr/


10 dana,  nakon čega Komora šalje prijedlog popisa zanimanja za primalje u Ministarstvo 

zdravstva i socijalne skrbi. 

 

 Dogovoreno je otvaranje redovnog preddiplomskog studija primaljstva na Fakultetu 

zdravstvenih studija pri Sveučilištu u Splitu. Studij bi trebao biti otvoren od jeseni 

2011. g., a nadamo se i diplomskom studiju za 2 školske godine. Komora i dalje 

ustraje u nastojanjima da se studij primaljstva otvori i u Zagrebu – pregovori sa 

Sveučilištem traju već dugo, a Veleučilište je obaviješteno od strane Komore da smo 

voljni surađivati i pomoći oko prepravljanja programa studija, kako bi isti bio u 

skladu s propisima R Hrvatske i Europske unije. Predsjednica Komore napomenula je  

kako su se za njezinog odsustva u Komori ovim pitanjima bavile dopredsjednica 

Komore Deana Švaljug i predsjednica Vijeća Erika Spirić. 

 Diplomirala je nedavno u Rijeci prva generacija prvostupnica primaljstva, što je 

svakako za pohvalu; situacija se u struci pomalo mijenja jer se na mjestima glavnih 

primalja uistinu zapošljavaju primalje (Pula, Knin). 

 

 Prije sastanka PV-a Barbara Finderle bila je s Erikom Spirić i Deanom Švaljug u 

MZSS-u na  predstavljanju Twinning light projekta, vezanog uz obrazovanje 

medicinskih sestara i primalja, a organiziranog od strane MZSS-a u suradnji s EU. 

Barbara Finderle razgovarala je na sastanku u MZSS-u s predstavnicom projekta iz Finske 

koja je tek stigla a koja će u RH boraviti 6 mjeseci. Mora se tek pobliže upoznati sa 

situacijom u primaljstvu i obrazovanju primalja u RH. Barbara Finderle obavijestila je finsku 

predstavnicu da za sada u RH postoji samo studij Rijeci, te da su u pripremi otvaranje studija 

u Splitu, te potom i u Zagrebu. 

Na sastanku u MZSS-u je prisustvovalo mnogo predstavnika različitih institucija. 

Više o projektu bit će poznato kada se kroz otprilike mjesec dana predsjednica Komore 

sastane s finskom predstavnicom projekta te kada porazgovaraju detaljnije o primaljstvu te o 

situaciji oko obrazovanja. 

 

 Postoji problem u vezi sa višim primaljama koje su preimenovane u prvostupnice 

sestrinstva. Komora je utrošila puno vremena kako bi uopće saznala zašto je do toga 

došlo te što se točno može poduzeti kako bi se to promijenilo. Kontaktirano je u ovom 

smislu MZSS, MZOŠ, Veleučilište, Agencija za visoko obrazovanje, HKMS. 

Zaključak je da se svi slažu s time da Veleučilište nije smjelo primaljama izdavati 

diplome da su postale med. sestre te je prijedlog da se te diplome povuku, odnosno 

proglase nevažećima. Nije trenutno poznato hoće li navedeni prijedlog biti usvojen i 

realiziran. 

Paralelno s ovim problemom radi se na rješavanju problema nepostojanja primaljskih 

prvostupnica u Zakonu o nazivljima, te se Komora po tom pitanju obratila 

mjerodavnim tijelima. Dopis na ovu temu slao je i Medicinski fakultet u Rijeci.  

 

 Kao bitnu napomenu predsjednica Komore istakla je konačno izdavanje licenci koje je  

Komora započela krajem 2010. godine, nakon rješavanja puno birokratskih 

predradnji. 

Do sada je 1500 članica primilo licencu te su pohvaljeni tajnica i izvršni tajnik Komore koji 

su radili i nakon radnog vremena kako bi se licence dale u tisak te kako bi bile podijeljene 

članicama. Barbara Finderle napomenula je kako Komora izdaje licence u sklopu svojih 

javnih ovlasti te ih je potrebno izdavati strogo sukladno zakonima i upravnom postupku. 

Stoga je prema svakom zaprimljenom Zahtjevu za izdavanje licence potrebno otvoriti klasu i 

ur.broj, ispisati mnogobrojne papire, izraditi tablice kao pripreme za tisak licenci, napisati 



Rješenja o izdavanju licenci, koordinirati rad tiskare, te naposljetku izdati licence. Neke su 

članice prilikom početka izdavanja licenci upitale zašto im na licenci piše „primalja“, a ispod 

u zagradi npr. „medicinska sestra primaljskog smjera“. Barbara Finderle na ovakve upite 

odgovara objašnjenjem da je na licencama moguće navoditi samo one nazive koji su u 

Zakonu o primaljstvu. Nadalje, RH će ući u EU, a Europa ne prepoznaje med. sestra 

primaljskog smjera, već samo primalje, kojima želimo omogućiti ulaskom u EU da se zaposle 

i u inozemstvu. 

Potom je bilo pitanja zbog čega prve licence nisu podijeljene u nekoj od zdravstvenih 

ustanova gdje su zaposlene članice, na što je Barbara Finderle odgovorila kako je 

odlučeno da se prve licence izdaju upravo na blagdanskom domjenku u Komori, samo 

iz razloga da netko ne bi bio nezadovoljan što bi prve licence bile podijeljene recimo 

u KB „Merkur“, umjesto u npr. Klinici za ženske bolesti i Porode u Petrovoj ili 

obrnuto. 

Predsjednica Komore istakla je da se licence izdaju isključivo po redoslijedu i datumu 

zaprimanja zahtjeva, osim članicama koje su na zahtjev stavile napomenu „hitno“, a 

koje odmah ulaze u proceduru. 

 Prisutne je predsjednica obavijestila da je MZSS iznijelo prijedlog Zakona o 

sestrinstvu kojim bi se regulirale djelomično i primalje, a sa čime se ne slaže ni HKP, 

ni HKMS. MZSS je ranije već planiralo donijeti Pravilnik kojim bi se reguliralo 

zatečeno stanje i za primalje i za medicinske sestre, međutim je u jednom trenutku 

MZSS donijelo drukčiju odluku. Obje komore odmah su reagirale te zatražile izmjene 

prijedloga MZSS-a te izradu Pravilnika.  

 Barbara Finderle istakla je pozitivnu suradnju s HKMS i predsjednicom Dragicom 

Šimunec, koja je HKP pomogla i izašla u susret.  

 

Nakon toga prisutne članice su dobile priliku postavljati pitanja. 

 

Marija Kovačević upitala je hoće li se izjednačavanje diploma poništiti i medicinskim 

sestrama, na što je Barbara Finderle odgovorila da koliko ona ima saznanja neće. 

Erika Spirić podsjeća prisutne da su primalje ispuštene u popisu zanimanja koji je donesen 

osnutkom R Hrvatske primalje, što i danas predstavlja velik problem. 

 

Marija Kovačević izrazila je brigu da će imati problema na poslu jer u patronaži moraju biti 

zaposlene prvostupnice. Erika Spirić odgovorila joj je tada predati poslodavcu potvrdu koju 

je primila od Veleučilišta a na kojoj je navedeno da je prvostupnica. 

Barbara Finderle istakla je da problem postoji na dvije razine – ne samo da primalja nema u 

popisu zanimanja, već je problem i potvrda o izjednačavanju diploma koje Veleučilište-Prof. 

Havelka izdaje. 

Mirjana Juraški mišljenja je Komora mora biti prisutnija i upornija u svojim nastojanjima. 

Predsjednica Komore objasnila je da se stvari u MZSS-u rješavaju vrlo sporo, dok Komora 

doista radi na svemu intenzivno, gotovo do granice dosađivanja MZSS-u telefonskim 

pozivima i dopisima. 

Mirjana Juraški inzistirala je i dalje na tome da je potrebno biti još uporniji te se pojavljivati i 

u medijima. 

Predložila je da se primalje sa svojim zahtjevima i problemima obrate ženskim dužnosnicama 

u samom vrhu države /saborskim zastupnicima), kako bi se izložio zakon i važnost postojanja 

primaljske profesije. 

Barbara Finderle upozorila je da unatoč raznim pokušajima i urgencijama na kraju sve ipak 

rješava nadležno ministarstvo, odnosno MZSS. 

 



Barbara Finderle istakla je da je početak izdavanja licenci primaljama možda trebalo medijski 

popratiti, no to želimo učiniti  krajem travnja i početkom svibnja u povodu obilježavanja 

Međunarodnog dana primalja. Prošle smo ga godine medijski popratili spotom o primaljama i 

primaljstvu, a pojavit ćemo se svakako u medijima isto tako i ove godine. 

 

Banana Kunina upitala je smije li primalja raditi u patronaži, na što je predsjednica Komore 

odgovorila potvrdno, dakle, odgovor je – da, u onom dijelu koji se tiče trudnica, babinjača i 

novorođenčadi.  

Barbara je prisutnima pročitala popis radnih mjesta. 

 

Jasna Samaržija je istakla da je ona primalja, ali i prvostupnica sestrinstva, stoga je glavna 

sestra na poslu traži da se učlani u HKMS, te je dobila odgovor da ona mora biti u Komori 

ovisno o svom radnom mjestu, a popis radnih mjesta za primalje nalazi se na webu. 

 

Banana Kunina obavijestila je prisutne da se u KB „Sestre milosrdnice“ provela opet nova 

sistematizacija te se glavna sestra klinike Vera Divjak izborila za primalje i njihov status. 

 

Barbara Finderle istakla je potrebu pokretanja bridging programa koje da će provoditi 

najvjerojatnije Škola za primalje u Zagrebu, kako bi se premostilo obrazovanje za potrebe 

EU. 

 

Erika Spirić istakla je kako je PV GZG najveće PV te je pomoć članstva potrebna vodstvu i 

uredu Komore. Zamolila je kolegice da sugeriraju što poduzimati i što činiti u određenim 

situacijama, te da daju smjernice kako i što dalje, budući je problema u primaljstvu doista 

mnogo, jer primalje se nalaze takoreći u procjepu u sistemu, dok EU ne prepoznaje srednju 

primalju.  

Barbara Finderle apelirala je na kolegice da se ujedine i da se ne prepiru, već neka javljaju 

konkretne i konstruktivne prijedloge, umjesto da šire dezinformacije. 

 

Jasna Samaržija iznijela je ideju da bi u smislu primaljskog djelokruga rada i objave članaka 

u Primaljskom vjesniku više trebalo eksponirati ginekologiju, a ne samo rađaonu, što je 

Barbara Finderle pohvalila, naglasivši kako su nove ideje i radovi više nego dobrodošli. 

Pozvala je sve članice da što više šalju radove za primaljski vjesnik kako bi bio kvalitetniji i 

bolji. 

 

Mirjana Juraški upitala je zašto se sastanci PV-a boduju samo sa 1 / 2 boda,  na što je 

predsjednica Povjerenstva za stručna pitanja i trajno usavršavanje Suzana Haramina 

protumačila da se sastanak PV-a boduje prema Pravilniku samo jednom godišnje, kako 

članice ne bi prikupljale bodove sam npr. sa sastanaka PV-a. Veći broj bodova (6 za aktivno / 

4 za pasivno sudjelovanje)  prema pravilniku nose stručna predavanja. Erika Spirić podsjetila 

pri tome da na sastancima PV-a nema stručnih predavanja već su teme i rasprave o drugim 

pitanjima (članstvo), sa čime se Mirjana Juraški složila. 

 

Mirjana Majurec upitala je za troškove nastale telefoniranjem za potrebe Komore, na što je 

Barbara Finderle odgovorila da putem računa /R1) može za potrebe papira, fotokopiranja i sl. 

(materijalne troškove) zatražiti povrat sredstava od Komore, no sve potrebno može se dobiti i 

u uredu Komore.. 

 

Predsjednica komore apelirala je na kolegice da vode računa o kvaliteti stručnih predavanja 

na kojima doista nešto treba naučiti, a sama predavanja prema pravilniku trebaju trajati 



minimalno 30 minuta, te se ne smije dešavati da se evidencijske liste samo pošalju po dvorani 

i da kolegice upisuju puno više imena. Osoba koja je navedena kao odgovorna mora uistinu i 

odgovarati za popis na evidencijskim listama, te se članice moraju upisivati na liste pred 

odgovornom osobom. 

Povjerenstvo će u narednom periodu obići edukacije i uskratiti bodove za one edukacije koje 

se ne provode prema Pravilniku. 

 

Banana Kunina zaključila je na kraju sastanka da nipošto nije istina da se za struku ništa ne 

radi i ne poduzima, te je ustvrdila da se primalje trude,  rade i bore za sebe, pa makar se činilo 

ponekad da se sve odvija puževim korakom. 

 

Predsjednica komore još jednom je zahvalila prisutnima na odazivu te zaključila sastanak 

Područnog vijeća Grada Zagreba. 

 

 

 

Predsjednica Hrvatske komore primalja 

Barbara Finderle, primalja, bacc ms 

 
 

 

 
 

Zapisničarka 

Tajnica Hrvatske komore primalja 

Vida Kallay 

 
 

 

  


